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BRM.0012.6.3.2013 
Protokół nr 3/2013 

z posiedzenia Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 18 marca 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad:  9:00 
Godzina zakończenia obrad:  9:45 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego:  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 
Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił PORZĄDEK 
OBRAD: 
 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Ocena funkcjonowania gminnego systemu zarządzania kryzysowego 
3. Ocena funkcjonowania Samorządu Informatora SMS. 
4. Sprawy Różne 
5. Zakończenie obrad. 

 
Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad 
 
Porządek obrad został przyjęty przez Komisję. 
 
 
Ad. pkt. 2  Ocena funkcjonowania gminnego systemu zarządzania kryzysowego. 
 
Inspektor Rafał Kozak, oznajmił, że punkt 2 łączy się z punktem 3. 
 
W związku z powyższym powiedział, że w Gminie Ząbkowice Śląskie do nadawania 
sygnałów oraz komunikatów ostrzegawczych na terenie miasta wykorzystywane są 
trzy syreny alarmowe uruchamiane ręcznie lub za pośrednictwem Powiatowego 



2 

 

Centrum Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego. Ponadto istnieje 
również możliwość nadawania komunikatów ostrzegawczych i alarmowych przy 
wykorzystaniu urządzeń nagłaśniających zamontowanych np. w samochodach 
Policji, Straży Pożarnej oraz Straży Miejskiej. 
  Otrzymane ostrzeżenia Urząd przekazuje: komórkom organizacyjnym 
urzędu, zespolonym służbom i strażom, kierownikom jednostek  
i instytucji na terenie miasta, sołtysom. Mieszkańcom ostrzeżenia przekazywane są 
poprzez wiadomość SMS (system powiadamiania SISMS), strony internetowe, 
obwieszczenia, komunikaty, przenośne systemy nagłośnieniowe. 
  Burmistrz Ząbkowic Śląskich w dniu 13 października 2011 roku podpisał 
aneks do umowy o udostępnienie systemu informatycznego Samorządowego 
Informatora SMS i świadczenie e-usług zawartej w dniu 14.10.2009. W chwili obecnej 
jest dwóch administratorów, którzy posiadają login i hasła przy pomocy których 
mogą wysyłać informacje / ostrzeżenia do mieszkańców. 
  W roku 2011 za pośrednictwem systemu ostrzegania i alarmowania 
mieszkańców Samorządowego Informatora SMS Sp. z o.o. wysłano 16 ostrzeżeń 
meteorologicznych. W roku 2012 jw. wysłano 20 ostrzeżeń 
  W Gminie Ząbkowice Śląskie od 14 października 2009 roku funkcjonuje  
system informatyczny Samorządowego Informatora SMS za pomocą którego 
wysyłane są wiadomości SMS do mieszkańców, którzy się zarejestrowali. Osoby 
zarejestrowane bezpłatnie otrzymują wiadomości. 
 
Koszt zakupu w 2009r – 24278zł z ZK 
1sms – 17gr, abonament – 318,60zł 
Ostrzeżenia przekazywane są za pośrednictwem: FAX, E-mail, SMS na tel. ZK, oraz 
za pośrednictwem sieci RAMZES (skype) w której zarejestrowane są wszystkie 
Gminy, powiaty oraz UW. 
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała gdzie są umieszczone syreny alarmowe syreny 
alarmowe. 
 
Inspektor Rafał Kozak, odpowiedział, że syreny są umieszczone w byłym Liceum 
na ul. Bohaterów Getta, w Ratuszu i w Gimnazjum na powstańców Warszawy. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zapytała czy komunikaty, które są wysyłane przez 
system SMS powiadomienia czy można zobaczyć przykładowy wydruk? 
 
Inspektor Rafał Kozak odpowiedział, że takie powiadomienia są zarchiwizowane 
można sprawdzić w każdej chwili sprawdzić, w jakim okresie został wysłany, kto 
wysłał, do kogo i w jakiej sprawie. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zapytała czy dostanie przykładowy wydruk 
powiadomień o imprezach kulturalnych? 
 
Inspektor Rafał Kozak, odpowiedział twierdząco („tak”) 
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Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy system działa do końca tego roku? 
 
Inspektor Rafał Kozak, odpowiedział, że umowa była zawarta za poprzedniego 
Burmistrza 14 października 2009 roku i to był okres 2 lat. Burmistrz podpisał aneks 
13 października 2011 roku o kolejne 2 lata i w tym roku upływa termin. Ma nadzieje 
że Burmistrz przedłuży umowę. Koszt abonamentu wynosi 318 zł + koszt za każdy 
wysłany SMS czyli 0,17 gr.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy ilość wzrasta abonentów? 
 
Inspektor Rafał Kozak, powiedział, że średnio 15 osób miesięcznie wzrasta.  
 
Radny Dariusz Gancarz, zapytał pytanie, na czym polega rejestracja. 
 
Kierownik Wydziału SO Sylwia Sobala, wytłumaczyła, na czym polega rejestracja 
oraz pokazała ulotkę na ten temat. 
 
Inspektor Rafał Kozak, na stornie internetowej jest wytłumaczone wszystko po kolei 
jak się zarejestrować. Użytkownik ponosi tylko koszt za jedną wysłaną wiadomość. 
Kolejne SMS, które wysyłają np. o imprezach otrzymuje bezpłatnie. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy w tym roku był już używany ten system?  
 
Inspektor Rafał Kozak, odpowiedział, że był używany do powiadamiania o 
opadach śniegu. 
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała czy to są te same powiadomienia, co na stronie 
Urzędu? 
 
Inspektor Rafał Kozak, odpowiedział, że tak tylko w formie SMS i muszą się 
zmieścić w 160 znakach. 
 
 
Ad. pkt. 4  Sprawy Różne 
 
Radny Dariusz Gancarz, zadał pytanie komendantowi na temat koni na ul. 
Kamienieckiej. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że była jedna 
interwencja zgłoszona przez mieszkankę ul. Kamienieckiej, dotyczyło elektrycznego 
pastucha postawionego, przycięcia gałęzi wystających na drogę natomiast wcześniej 
dostali dwa telefony, że są nieprawidłowości lecz nie ma żadnych konkretów które 
dawałyby podstawę wejścia na posesję. Po zebraniu następnego dnia Pani z Ochrony 
Środowiska, Strażnik, kontrola, postępowanie mandatowe za ujawnione 
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nieprawidłowości i decyzja do końca marca na rozwiązanie problemu. Był 
niewłaściwie składowany obornik. Ma nadzieję, że sprawa będzie pozytywnie 
rozwiązana. 
 
Radny Dariusz Gancarz, zadał pytanie na temat złego stanu budynku na ul. 
Kamienieckiej. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że to nie jest ich 
kompetencja natomiast postara się tym zająć.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, poinformował członków komisji, że interweniował w sprawie latarni na ul. 1 
Maja.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, że ma odpowiedź na interpelację z zeszłego 
roku że lampa nie stwarza niebezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że zaczyna go ten temat irytować bo od 2 lat nic nie jest 
załatwione. Obawia się że dojdzie do nieszczęścia i będą wtedy szukać winnych. 
Powiedział aby zmobilizować osoby odpowiedzialne za to. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, zrobi wszystko aby to uległo zmianie. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał czy część latarni należy do energetyki a część latarni należy do 
Gminy? 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że nie jest tak 
dokładnie poinformowany. 
 
Radna Jolanta Mitręga, oznajmiła, że na osiedlu XX-lecia na przeciwko przedszkola 
od 2 lat nie świeci lampa koło schodków prawdopodobnie było kilka pism na ten 
temat. Zapytała czy to należy do państwa? 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, powiedział, że również mają z tym 
problem, szczególnie latem, ponieważ jest niebezpiecznie. Oznajmił, że również się 
zajmie tą lampą. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zapytała o remont ul. Kościuszki oraz o ul. Jana Pawła II. 
Plac został rozjeżdżony ciężkim sprzętem i kostka została pofałdowana. Kto poniesie 
koszty za plac pod pomnikiem? 
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Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że są wykonywane 3 
rodzaje robót, ułożenie kanalizacji deszczowej. Droga zostanie odtworzona w asfalcie 
tak jak było. Bez wiedzy i zgody Urzędu firma urządziła sobie tam w czasie zimy 
plac składowy, interwencja była natychmiast i oczywiście zadeklarowali, że szkody 
które powstały zostanie naprawione i usunięte. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał jaki jest przewidywany termin zakończenia prac na ul. Kościuszki? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że termin 
przewidywany jest pod koniec maja. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zapytała o sprawę z placem to sprawa między Urzędem 
Miejskim a wykonawcą na słowo czy jest porozumienie, zobowiązanie? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, na piśmie nie maja porozumienia 
na razie deklarował.  
 
Radna Jolanta Mitręga, zapytała czy w czasie remontu będzie zrobiony plac przy 
kościele Sióstr Klarysek? Czy figury męczenników będą na nowo usytuowane? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że rozwiązanie 
funkcjonalne pozostaje tak jak jest na dzień dzisiejszy tylko będzie zmieniona 
nawierzchnia.  
 
 
Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, w związku z wyczerpaniem obrad zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
Protokołowała  
Kamila Bigos 

Przewodniczący Komisji 
    (-) Krzysztof Gnach 
   

 


